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Protokół Nr XXII/08  
sesji Rady Miejskiej w Ciechanowcu 

odbytej w dniu 17 listopada 2008 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Ciechanowcu 

 
 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 900 i trwały do godz. 1235. 
Przewodniczący obrad: Krystyna Olędzka 
Protokolantka: Agnieszka Laskowska 
 
Radni obecni na sesji: 

1. Benedykt Bogucki  
2. Tadeusz Czołomiej 
3. Stanisław Godlewski 
4. Marek Janiak 
5. Dorota Koc 
6. Andrzej Koc 
7.   Marian Leszczyński 
8. Krystyna Olędzka 

   9. Stanisław Polak   
 10. Bogusław Prokopiak 
 11. Monika Agata Więzowska 
 12. Marek Wojtkowski  
 13. Eugeniusz Święcki 
 14. Jan Paweł Grabowski  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

- Mirosław Reczko – Burmistrz Ciechanowca 
- Skarbnik Gminy – Jadwiga Koc 
- Radca Prawny – Eliza Rurewicz 
- kierownicy i dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych oraz zaproszeni goście  

lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
- sołtysi oraz przewodniczący zarządów osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 

3 do protokołu. 
- mieszkańcy miasta i gminy. 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza między sesjami. 
6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) ustanowienia zasad uŜywania i stosowania gminnych symboli samorządowych 
oraz protokołu flagowego Gminy Ciechanowiec; 

2) przystąpienia Gminy Ciechanowiec do Związku Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej 
Polskiej; 
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3) uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie”; 

4) ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych; 
5) zmian w budŜecie gminy na 2008 r.; 
6) określenia stawek podatku od środków transportowych; 
7) określenia stawek podatku od nieruchomości; 
8) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie 

gminy Ciechanowiec; 
9) uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia  

19 grudnia 2006 roku w sprawie określenia opłaty miejscowej; 
10) zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  

w formie „weksla in blanco”. 
7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu budŜetu gminy na 2009 r.  zgodnie  

z art. 181 ust 1 pkt 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych 
(Dz. U. Nr 249 poz. 2104) 

8. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy.  
9. Informacja z wykonania zadań inwestycyjnych 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Sprawy róŜne. 
12. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
Ad. pkt 1 
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka. Powitała radnych 
Rady Miejskiej, Burmistrza, Skarbnika Gminy, kierowników i dyrektorów gminnych jednostek 
organizacyjnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję 
mieszkańców miasta i gminy. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Ŝe na 15 radnych Rady Miejskiej na sesji obecnych 
jest 14 radnych i obrady są prawomocne. 
 
Ad. pkt 2 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka przedstawiła proponowany porządek obrad  
i zapytała, czy są inne propozycje do porządku obrad. Po czym Przewodnicząca Rady 
poinformowała, Ŝe proponuje 2 wnioski. Komisja BudŜetowa wypracowała wniosek  
o wprowadzenie do porządku obrad na najbliŜszą sesję projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły w punkcie 11. Drugi wniosek dotyczy zdjęcia pkt. 
3 „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji” poniewaŜ z przyczyn technicznych i innych nie został 
napisany. Przewodnicząca Rady poddała oba wnioski pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem pierwszego wniosku głosowało  
13 radnych, 1 radny się wstrzymał. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem drugiego wniosku głosowało 14 radnych.  
Innych propozycji nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka odczytała nowy porządek obrad.  
W głosowaniu nowego porządku obrad udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem głosowało 14.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe nowy porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
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Nowy porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza między sesjami. 
5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) ustanowienia zasad uŜywania i stosowania gminnych symboli samorządowych 
oraz protokołu flagowego Gminy Ciechanowiec; 

2) przystąpienia Gminy Ciechanowiec do Związku Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej 
Polskiej; 

3) uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.  
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie”; 

4) ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych; 
5) zmian w budŜecie gminy na 2008 r.; 
6) określenia stawek podatku od środków transportowych; 
7) określenia stawek podatku od nieruchomości; 
8) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie 

gminy Ciechanowiec; 
9) uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 

2006 roku w sprawie określenia opłaty miejscowej; 
10) zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju  
11) Kultury Fizycznej w formie „weksla in blanco”; 
12) uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły.” 

7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu budŜetu gminy na 2009 r.  zgodnie  
z art. 181 ust 1 pkt 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych  
(Dz. U. Nr 249 poz. 2104) 

8. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy.  
9. Informacja z wykonania zadań inwestycyjnych 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Sprawy róŜne. 
12. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. pkt 3 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe wpłynęła jedna  
interpelacja, którą następnie odczytała. Interpelacja radnego Stanisława Polaka stanowi załącznik 
NR 4 do protokołu.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o zgłaszanie zapytań.  
Przewodnicząca zwróciła się do Burmistrza z następującymi sprawami: 

- poprosiła Burmistrza o udostępnienie kopii pisma od pracowników szpitala  
w Ciechanowcu, 

- zapytała czy Burmistrz zamierza na stałe wpisać uroczystość Ŝydowską do kalendarium 
Ciechanowca oraz kto był pomysłodawcą tej uroczystości i z kim został ustalony jej 
program, 

- poprosiła o przedstawienie relacji z korzyści i sprawozdania z uczestnictwa w Programie 
LEADER. 

Wiceprzewodniczący Stanisław Polak zapytał kto jest autorem napisu o treści „przez tych którzy 
słuŜyli niemieckiemu nazizmowi” na tablicy znajdującej się na synagodze. Jego zdaniem zapis 
ten godzi w stosunki jakie były między Polakami a ludnością Ŝydowską. Z relacji przodków 
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wiceprzewodniczący wie, Ŝe w Ciechanowcu nie było działań wydawania śydów okupantowi. 
Wiceprzewodniczący Stanisław Polak poprosił, by następnym razem uzgodnić program 
uroczystości z radnymi zanim się wybierze jakiegoś radnego do udziału.  
Pytań innych nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt. 4 
Burmistrz Mirosław Reczko w swoim sprawozdaniu poinformował, o: 

- ukończeniu remontu ul. Mickiewicza - całkowity koszt inwestycji wyniósł około 3 mln 
złotych, przy czym udział gminy wyniósł 35 tysięcy;  

- spotkaniu Marszałka Województwa Podlaskiego z burmistrzami i wójtami południowego 
Podlasia, którego tematem było zarezerwowanie pasma radiowego pod powszechny 
Internet. Gmina będzie to współfinansować. Koszt na przyszły rok wynosi kilka tysięcy 
złotych; 

- wypełnieniu przez Gminę Ciechanowiec zobowiązań wynikających z porozumienia 
zawartego z Gminą Wyznaniową śydowską w Warszawie polegające na umieszczeniu 
tablicy na synagodze i przywracaniu charakteru sakralnego cmentarzowi Ŝydowskiemu. 
W zamian za to Gmina śydowska zwróciła nam kino, synagogę i odstąpiła od roszczeń 
do innych 10 obiektów na terenie Ciechanowca;  

- przesłanym przez organizatorów wyścigu kolarskiego Tour de Pologne projekcie umowy 
na współorganizowanie Premii Lotnej w Ciechanowcu;  

- rozstrzygnięciu, po 2 latach oczekiwań, konkursów drogowych (dwa wnioski Gminy,  
w tym na drogę w Skórcu i na ul. 11 listopada, zostały zakwalifikowane do finansowania 
w Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa Podlaskiego); 

- pracy nad projektem budŜetu na rok przyszły. Został przygotowany w terminie  
i przedłoŜony przewodniczącej Rady 14 listopada 2008 r. czyli w terminie ustawowym. 
Za pomocą mediów zostaną przedstawione zadania inwestycyjne w nim ujęte; 

- otwarciu kompleksu boisk „Moje boisko - Orlik 2012”;  
- rozpoczęciu budowy hali sportowej przy Gimnazjum; 
- pracach drogowych na drodze łączącej Dąbczyn z gminą Perlejewo. Koniec prac ma 

nastąpić do 25 listopada; 
- spotkaniu w sprawie Leadera. Na spotkaniu analizowano jak wypełniać wnioski. Cały 

czas trwają prace nad udoskonalaniem naszej strategii, by uzyskać za nią jak najwięcej 
punktów. Zdaniem osób odpowiedzialnych za Leadera w Województwie, program ten 
ruszy na przełomie miesięcy maj – czerwiec. Ostateczny podział środków nie jest znany. 
Na następnej sesji będzie głosowana kolejna uchwała dotycząca naszego uczestnictwa  
w programie Leader.  

Na zakończenie Burmistrz przedstawił prezentację multimedialną o budowie kompleksu boisk 
„Moje boisko - Orlik 2012”. 
 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe w związku z podtrzymaniem przez 
Burmistrza swego stanowiska w sprawie uniemoŜliwiania dyŜurów wystosowała pismo do 
Wojewody Podlaskiego. Przewodnicząca odczytała pismo. Pismo stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu. Następnie przewodnicząca Rady odczytała odpowiedź na jej pismo, jaką dostała  
z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka podsumowała pisma mówiąc, Ŝe Burmistrz jest 
organem wykonawczym zobowiązanym do realizacji decyzji Rady Miejskiej. Przewodnicząca 
Rady poinformowała, Ŝe od najbliŜszego czwartku będzie pełniła dyŜury w biurze Rady 
Miejskiej w godz. 1600-1800  i poprosiła o podanie tej wiadomości do publicznej wiadomości. 
Radna Monika Więzowska powiedziała, Ŝe odpowiednim miejscem na odczytanie tych pism  
i złoŜenia uwag przez przewodniczącą jest punkt 10 porządku obrad, a nie punkt 4, który dot. 
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sprawozdania Burmistrza. Ponadto, radna stwierdziła, Ŝe brak jest załącznika do projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna –Chroły”.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Ŝe przewodniczący Rady ma prawo zabrać głos  
w kaŜdym momencie. 
Pytań do sprawozdania Burmistrza nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 1 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie ustanowienia zasad uŜywania i stosowania gminnych symboli samorządowych oraz 
protokołu flagowego Gminy Ciechanowiec. 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Mirosław Reczko, który poinformował, Ŝe uchwała ta jest 
kontynuacją uchwały przyjętej wcześniej dotyczącej herbu, flagi, sztandaru i pieczęci. Jest to 
regulamin uŜywania tych rzeczy.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowała 
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu i poprosiła Przewodniczącego Komisji  
o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu Rady Miejskiej w Ciechanowcu 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad uŜywania i stosowania 
gminnych symboli samorządowych oraz protokołu flagowego Gminy Ciechanowiec. 
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia zasad uŜywania i stosowania gminnych symboli samorządowych oraz protokołu 
flagowego Gminy Ciechanowiec. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 130/XXII/08 w sprawie ustanowienia zasad uŜywania i stosowania gminnych 
symboli samorządowych oraz protokołu flagowego Gminy Ciechanowiec stanowi załącznik  
nr 7 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 2 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie przystąpienia Gminy Ciechanowiec do Związku Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej 
Polskiej. 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Mirosław Reczko, który poinformował, Ŝe gmina 
Ciechanowiec naleŜy do Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego. Zaś do Związku 
Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej nie naleŜy. Spotkania Związku Gmin odbywają się 3, 4 
razy w roku, na które to spotkania zapraszani są reprezentanci władz wojewódzkich lub 
ministrowie.  Spotkania te duŜo wnoszą. Porusza się tam waŜne sprawy i nawiązuje kontakty, 
które są przydatne dla dalszego rozwoju gminy. Na ostatnim takim spotkaniu była delegacja ze 
Związku Gmin Wiejskich RP namawiająca by gminy Podlaskie włączały się teŜ w działania 
Związku Ogólnopolskiego. NaleŜy juŜ do niego połowa gmin z naszego powiatu, pozostałe 
zadeklarowały chęć przynaleŜności. Wpływ Związku Gmin Wiejskich RP jest duŜy. Obecnie 
przegłosowano ustawę samorządową, w której większość poprawek wynika z sugestii tego 
Związku. Korzyścią byłaby przynaleŜność do Związku, który ma duŜy wpływ na decyzje 
odgórne. Składka członkowska zaleŜy od ilości mieszkańców. Jest obliczana wg współczynnika, 
ok. 26 gr. od mieszkańca. W ubiegłym roku składka za gminę taką jak Ciechanowiec wynosiła 
2 500,- zł. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowała 
Komisja Rewizyjna i poprosiła przewodniczącego komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
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Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Ciechanowiec do Związku Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej.  
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Ciechanowiec do Związku Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej.  
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 131/XXII/08 w sprawie przystąpienia Gminy Ciechanowiec do Związku Gmin 
Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 3 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie”. 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Mirosław Reczko, który poinformował, Ŝe Program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi jest uchwalany corocznie. Jest to obowiązek 
ustawowy. Współpraca w tym roku istniała. Sprawozdanie zostanie przedstawione na koniec 
roku. Po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi zmieniono treść uchwały. Planuje się 
wprowadzenie pewnych działań jak teŜ dalszą kontynuację działalności świetlicy w Winnie-
Poświętnej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu oraz Komisja Rewizyjna i poprosiła 
przewodniczących komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie”. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 
Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie”.  
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie”. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 132/XXII/08 w sprawie „Programu Współpracy w 2009 roku Gminy Ciechanowiec 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie” stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 4 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. 
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Projekt uchwały omówił Burmistrz Mirosław Reczko, który poinformował, Ŝe do tej pory 
ekwiwalent nie był płacony. W wyniku zmiany ustawy stało się to moŜliwe. Od nowego roku 
ekwiwalent będzie płacony za wszystkie akcje i szkolenia podejmowane przez straŜaków.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie Komisje i poprosiła przewodniczących komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu 
pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. 
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 133/XXII/08 w sprawie ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 5 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok.  
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy, która poinformowała, Ŝe zmiany te powodują 
zmniejszenie istniejącego deficytu. W związku z przesunięciem zadań inwestycyjnych w czasie, 
nie ma potrzeby zaciągania wcześniej ustalonego kredytu. Deficyt zostaje zmniejszony  
o 300 000,- zł.  Ponadto, wprowadzono środki z budŜetu państwa na: wypłatę akcyzy zawartej  
w cenie oleju napędowego, na zasiłki dla rolników poszkodowanych w czasie huraganu. Są teŜ 
inne zmiany spowodowane przewidywanym wykonaniem dochodów i wydatków. Są 
przesunięcia na wydatki. Przesunięcie gimnazjum na pozostałą działalność, czyli na 
monitorowanie systemu wizyjnego oraz zwiększenie dotacji dla COKiS-u.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie Komisje i poprosiła przewodniczących komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
Komisja Rewizyjna Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  
w budŜecie gminy na 2008 r. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. Jednocześnie Komisja wnioskuje za 
nieuwzględnieniem dotacji dla COKiS-u w zmianach budŜetu.  
Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały. 
Radny Benedykt Bogucki poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna prowadzi obecnie kontrolę  
w szkole podstawowej i w COKiS-ie. Radny stwierdził, Ŝe w wyniku analizy wydatków  
COKiS-u z roku ubiegłego i obecnego wynika, Ŝe COKiS-owi funduszy do końca roku 
zabraknie. Zdaniem radnego jedna z transakcji została przeprowadzona z naruszeniem ustawy o 
finansach publicznych. Dotyczy to przekazania przez COKiS Urzędowi Miejskiemu 500 sztuk 
ksiąŜki „Historia Ciechanowca do 1947 roku”. Dałaby ona COKiS-owi 18 500,- zł. Przekazanie 
to odbyło się z naruszeniem wyŜej cytowanej ustawy gdyŜ COKiS jest samorządową instytucją 
kultury posiadającą osobowość prawną. COKiS moŜe mieć koszty reprezentacyjne i rozdawać 
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jakąś ksiąŜkę w ramach swojej reprezentacji. Nie moŜe zaś przekazać 500 sztuk na reprezentacje 
innego podmiotu tzn. gminy. Gmina powinna kupić te ksiąŜki. Pokryje to część zapotrzebowania 
COKiS-u.  
W budŜecie Gminy pojawi się kategoria – cele reprezentacyjne gminy. Radny przychyla się do 
wniosku by nie zwiększać dotacji. Radny Benedykt Bogucki powiedział, Ŝe w związku z nie 
zaproszeniem dyrektorów szkół na dzisiejsze posiedzenie Rady, stawia wniosek o aby pieniądze 
zdejmowane ze szkół zostały w szkołach z przeznaczeniem na usługi remontowe. Jest to  
56 750, - zł. Jednocześnie zaproponował znalezienie środków na zabezpieczenie wydatków, które 
miały być pokryte ze środków szkolnych, nie zwiększając wydatków na COKiS w kwocie  
30 000,- zł. Brakujące zaś 26 750,- zł. z gimnazjum gdzie miało być zwiększenie w kwocie 
25 000,- zł.  
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Młodszy referent Agnieszka Laskowska odniosła się do słów radnego Benedykta Boguckiego  
w sprawie COKiS-u. Poinformowała, Ŝe COKiS nie mógł sprzedać tych ksiąŜek Urzędowi 
Miejskiemu gdyŜ w umowie z Urzędem Marszałkowskim jest zapisane tylko 500 sztuk do 
sprzedaŜy (w Punkcie Informacji Turystycznej). Umowa została juŜ rozliczona. COKiS przed 
złoŜeniem wniosku zwracał się do radnych o dofinansowanie wydania monografii, takie 
dofinansowanie nie zostało udzielne. COKiS składając wniosek podpisał list intencyjny z 
Urzędem Miejskim na mocy którego Urząd udostępnił COKiS-owi prawa autorskie do 
monografii zakupione jeszcze przez pana Łapiaka (których wartość wynosi 15000,- zł). Tą 
ksiąŜkę naleŜało wydać. Mieszkańcy chcieli Ŝeby ją wydano. Zresztą zainteresowanie tą ksiąŜką 
o czymś świadczy. KsiąŜki, które przekazano do Urzędu Miejskiego są przekazywane osobom 
zasłuŜonym dla miasta, w tym egzemplarz monografii otrzymali radni.  
Dodatkowo monografie mają być teŜ przekazywane dzieciom i młodzieŜy w ramach 
upowszechniania czytelnictwa jako nagrody w konkursach, jak równieŜ miłośnikom historii w 
celu popularyzacji czytelnictwa i wiedzy z zakresu historii Ciechanowca. Takie jest załoŜenie 
Urzędu Marszałkowskiego by rozwijać i promować czytelnictwo.  
Radny Benedykt Bogucki stwierdził, Ŝe czerpie on informacje przedstawione przez dyrektor M. 
Chojnowską we wniosku i widocznie nie ma w nim pełnej informacji. Radny zaproponował aby 
gmina zabezpieczyła środki zamroŜone w kwocie 13 200,- zł. w tym roku a za rok zmniejszyła o 
tę kwotę dotację.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe brak jest argumentów do 
zaakceptowania wniosku na kwotę 30 000,- zł. Argument Burmistrza o dobrej grze dzieci i ich 
sukcesach przewodnicząca uznała za śmieszny argument i juŜ z tego powodu nie dałaby tych 
30 000,- złotych. Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek załączony do projektu budŜetu 
nie jest wnioskiem. Jeśli pracownicy COKiS-u układają parkiet lub malują ściany w celu 
pozyskania oszczędności to znaczy, Ŝe ze strukturą organizacyjną coś jest nie w porządku. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka zapytała Burmistrza, dlaczego nie skorzystano ze 
środków zewnętrznych przy tworzeniu Punktu Informacji Turystycznej skoro istniały takie 
środki. 
Młodszy referent Agnieszka Laskowska odpowiedziała na pytanie przewodniczącej Rady, 
informując, iŜ z informacji uzyskanych z Urzędu Marszałkowskiego środki te dotyczą duŜych 
projektów.  
Radny Eugeniusz Święcki powiedział, Ŝe inne gminy składały wnioski na takie punkty.  
Młodszy referent Agnieszka Laskowska powiedziała, Ŝe według posiadanych przez nią 
informacji wnioski te mogły uzyskać mniejszą ilość punktów niŜ jest potrzebna.  
Głos zabrał Burmistrz odniósł się do wystąpień radnych. Poinformował, Ŝe podał druŜynę 
piłkarską jak o argument na dobrą działalność COKiS-u gdyŜ takich wyników w historii 
Ciechanowca nie było. DruŜyna trampkarzy za sezon jesienny w 11 meczach zdobyła 60 goli  
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a straciła 3. W tym roku pozyskano sponsora, który odciąŜył budŜet gminy i druŜyna dorosłych 
nie gra juŜ za pieniądze Gminy. Sponsorem jest Bank Spółdzielczy w Ciechanowcu.  
Praca wykonana przez pracowników COKiS-u spowodowała, Ŝe teŜ nie trzeba składać wniosku o 
dofinansowanie, bo do takiego wniosku teŜ trzeba dopłacić. Koszty zostały zminimalizowane do 
kosztów materiału. Burmistrz poinformował, iŜ mimo Ŝe rada odebrała pieniądze COKiS-owi na 
początku roku to oferty swojej on nie zmniejszył a znacznie powiększył. COKiS złoŜył wniosek 
właśnie o tę kwotę, która została odebrana. 
Następnie głos zabrała dyrektor COKiS-u Pani Mirosława Chojnowska. Powiedziała, iŜ napisała 
o pracach we wniosku gdyŜ myślała, Ŝe będzie to atutem a teraz jest to powód do jej krytyki. 
KaŜdy dyrektor zleca pracownikom inne prace. Pracownicy COKiS-u w ramach swoich 
obowiązków zrobili to, co jest napisane we wniosku. Zostały w związku z tym zaoszczędzone 
pieniądze jednak to źle. Gdyby wynajęła firmę i zapłaciła duŜe pieniądze teŜ by było źle. 
Dyrektor COKiS-u stwierdziła, Ŝe co by nie zrobiła to i tak będzie źle. Następnie poprosiła 
radnych o mądre głosowanie.  
 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka odniosła się do słów Burmistrza, informując, Ŝe rada nic 
nie zabiera i nie musi zwrócić. Przewodnicząca powiedziała, Ŝe odpowiedzią na wcześniejszy 
wątek jest art. 35 ustawy o finansach publicznych który mówi, Ŝe wydatki mogą być ponoszone 
na cele i w wysokości ustalonej w uchwale budŜetowej jednostki samorządu terytorialnego. Zaś 
art. 138 ustawy zobowiązuje do gospodarowania w granicach kwot określonych w planie 
finansowym z uwzględnieniem prawidłowo dokonanych przeniesień i zgodnie z planowanym 
przeznaczeniem w sposób celowy i oszczędny. 
Dyrektor Mirosława Chojnowska odniosła się do słów Przewodniczącej mówiąc, Ŝe pieniędzy 
tych nie ukradła a gospodaruje nimi w sposób taki, na ile pozwala jej budŜet. Wydaje pieniądze 
tylko na niezbędne rzeczy. Jej budŜet jest teraz duŜo niŜszy niŜ jej poprzednika m.in. o fundusze, 
jakie otrzymywała od Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi. Były to kwoty rzędu  60 000,- 
zł – 75 000,- zł. Obecnie ta sama świetlica jest prowadzona za 12 000,- zł i 15 000,- zł. Tych 
pieniędzy nie wykazuje się bezpośrednio z Urzędu Miejskiego, ale takie pieniądze były 
przekazywane. Pani Dyrektor poprosiła radnych o wzięcie teŜ tego pod uwagę.   
Radny Benedykt Bogucki zabrał głos, mówiąc, Ŝe dotacja dla COKiS-u w 2006 r wynosiła 383 
000,- zł., w 2007 r . wynosiła 455 000,- zł. Czyli pani dyrektor nie dostała mniej niŜ poprzednik. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Benedykta Boguckiego o przedstawienie wniosku.  
Radny Benedykt Bogucki złoŜył wniosek by zwiększyć wydatki w dziale 801 rozdział 801 01 
paragraf 4270 o kwotę 56 750,- zł z przeznaczeniem na remonty w szkole podstawowej. Zaś 
zmniejszenie z paragrafów 4010, 4110, 4120 na łączną kwotę 56 750,- zł z przeznaczenia na 
gimnazjum. 
Radna Monika Więzowska zadała pytanie do wniosku. W czym gorsze jest gimnazjum od szkoły 
podstawowej. 
Radny Benedykt Bogucki powiedział, Ŝe z tego co wie to w gimnazjum są oszczędności w tych 
miejscach i tam moŜna szukać tych środków. Radny zapytał dlaczego w szkole podstawowej jest 
robiona korekta w tych paragrafach w listopadzie a w gimnazjum nie.  
Radna Monika Więzowska stwierdziła, Ŝe dla niej odpowiedź jest jasna.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek pod głosowanie.  
W głosowaniu wniosku wzięło udział 14 radnych, 8 radnych głosowało za wnioskiem, 4 radnych 
przeciw, 2 radnych wstrzymało się. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek przeszedł większością głosów.  
Następnie przewodnicząca ogłosiła 15 min. przerwę. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej wznowiła obrady sesji po przerwie. Przewodnicząca Rady 
poinformowała, Ŝe w czasie przerwy obradowała Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego i poprosiła przewodniczącego komisji o przedstawienie wniosku.  
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała wniosek Rady 
odnośnie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. Ponadto Komisja wnioskuje o zmniejszenie w 
dziale 801 rozdział 801 10 paragraf 4010 kwoty 21 000,- zł, paragraf 4040 kwoty 2 000,-zł, 
paragraf 4110 kwoty 3000,- zł i paragraf 4120 kwoty 750,- zł. Razem 26 750,-zł.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek Komisji BudŜetowej pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosku wzięło udział 14 radnych, 9 radnych głosowało za wnioskiem, 3 radnych 
przeciw, 2 radnych wstrzymało się. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek przeszedł większością głosów.  
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o nieudzielenie dotacji dla 
COKiS-u. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek Komisji BudŜetowej pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosku wzięło udział 14 radnych, 8 radnych głosowało za wnioskiem, 5 radnych 
przeciw, 1 radny wstrzymał się. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek przeszedł większością głosów.  
W związku z koniecznością wprowadzenia zmian do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2008 r. Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego podpunktu obrad.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 6 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały w sprawie 
określenia stawek podatku od środków transportowych opiniowały wszystkie Komisje i poprosiła 
przewodniczących Komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. Jednocześnie Komisja 
wnioskuje o pozostawienie stawek zgodnie z propozycją Burmistrza. 
Komisja Rewizyjna Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych.  Jednocześnie Komisja wnioskuje o pozostawienie 
stawek zgodnie z propozycją Burmistrza. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.  Jednocześnie 
Komisja wnioskuje o pozostawienie stawek zgodnie z propozycją Burmistrza. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wnioski są jednakowe i poddała wniosek pod głosowanie.  
W głosowaniu wniosku wzięło udział 14 radnych, 14 radnych głosowało za przyjęciem wniosku.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe w związku z tym nie ma 
potrzeby podejmowania nowej uchwały. 
Głos zabrała Skarbnik Jadwiga Koc, informując, Ŝe poprzednia uchwała nie określała do jakiego 
roku są te stawki. Uchwały dotyczące stawek podatku od nieruchomości i transportowego 
określają tylko stawki bez daty obowiązywania. PoniewaŜ stawki pozostaną z ubiegłego roku nie 
ma potrzeby podejmowania nowej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka odczytała poprawiony projekt uchwały w sprawie 
zmian w budŜecie gminy na 2008 r.  
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 5 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 134/XXII/08 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. stanowi załącznik nr 11 
do protokołu. 
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W tym momencie posiedzenie sesji opuścił Pan Burmistrz Mirosław Reczko. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 7 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Jadwiga Koc, która poinformowała Ŝe stawki podatku od 
nieruchomości podejmowane są co rok.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie komisje i poprosiła przewodniczących Komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. Jednocześnie Komisja wnioskuje  
o pozostawienie stawek zgodnie z propozycją Burmistrza. 
Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii do projektu uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości. Jednocześnie Komisja wnioskuje o utrzymanie stawek z 2008 roku ze 
zmniejszeniem stawki podatku od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej na 16 zł. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości z propozycją Burmistrza. 
Jednocześnie Komisja wnioskuje o pozostawienie stawek z 2008 r.  
Radna Monika Więzowska powiedziała, Ŝe po uchwaleniu stawek podatku od nieruchomości  
w ubiegłym roku przedsiębiorcy byli bardzo niezadowoleni. Twierdzili, Ŝe 17 zł i ujednolicenie 
do duŜe obciąŜenie. Szczególnie odczuli to więksi przedsiębiorcy.  
Po wielu rozmowach z przedsiębiorcami radna zaproponowała 1 zł niŜej. PoniewaŜ na terenie 
miasta otwierają się nowe placówki to wpływy będą duŜe. Radna powiedziała, Ŝe na sali obecny 
jest przedstawiciel Cechu Rzemiosł i ma nadzieję, Ŝe się on wypowie.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe na komisji BudŜetu obecni 
byli przedsiębiorcy w tym pan Władysław Zienkiewicz. Zapewne chcieliby oni płacić podatki 
niŜsze, lecz na Komisji BudŜetu taka propozycja nie padła gdyŜ przedstawiono im ambitny plan 
zadań inwestycyjnych na przyszły rok. Komisja przychyliła się do wniosku przedsiębiorców 
pozostawiając stawki bez zmian.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej jest wnioskiem 
najdalej idącym i poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosku Komisji Rewizyjnej wzięło udział 14 radnych, 13 radnych głosowało za 
przyjęciem wniosku, 1 radny się wstrzymał. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty większością 
głosów. Pozostałe wnioski nie będą głosowane.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 135/XXII/08 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 8 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały w 
sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy 
Ciechanowiec. 
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Projekt uchwały omówiła Skarbnik Jadwiga Koc, która poinformowała, Ŝe projekt uchwały 
opracowano w oparciu o obwieszczenia prezesa GUS, który ogłasza cenę skupu Ŝyta za ostatnie 3 
kwartały. Cena ta wynosi 55,50 zł. Burmistrz proponował 40,- zł.  
PoniewaŜ do przeliczenia podatku za 1 ha przeliczeniowy bierze się 2,5 q Ŝyta to kwota ta 
wyniosłaby 100,- zł. Podatek za 1 ha przeliczeniowy na dzień dzisiejszy wynosi 95,- zł.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie Komisje i poprosiła przewodniczących Komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie 
gminy Ciechanowiec. Jednocześnie Komisja wnioskowała o pozostawienie ceny w kwocie 38 zł. 
Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii do projektu uchwały w sprawie obniŜenia średniej 
ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy Ciechanowiec. 
Jednocześnie Komisja wnioskowała o obniŜenie stawki do 37 zł.  
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na 
terenie gminy Ciechanowiec. Jednocześnie Komisja wnioskowała o pozostawienie stawek z roku 
ubiegłego.  
Pytań nie było. Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poddała pod głosowanie wniosek 
Komisji Rewizyjnej jako najdalej idący.  
W głosowaniu wniosku Komisji Rewizyjnej wzięło udział 14 radnych, 14 radnych głosowało za 
przyjęciem wniosku,  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Pozostałe wnioski nie będą głosowane.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy 
Ciechanowiec. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie. (Wyszedł radny Eugeniusz Święcki- wyjście usprawiedliwione.) 
Uchwała Nr 136/XXII/08 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie gminy Ciechanowiec stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 9 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały w 
sprawie uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 2006 
roku w sprawie określenia opłaty miejscowej. 
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy informując, Ŝe uchwała dotycząca opłaty miejscowej 
została uchwalona w ubiegłym roku. Nakładała ona obowiązek zapłaty 1,- zł od ilości dni pobytu 
pomniejszone o prowizję. W tym roku tylko 1 jednostka odprowadziła nam tę opłatę – Muzeum 
Rolnictwa w Ciechanowcu. PoniewaŜ zmieniło się rozporządzenie w sprawie warunków jakie 
musi spełniać miejscowość by pobierać tę opłatę, naleŜy dokonać badań geologicznych. Ich koszt 
jest duŜy. śeby się zwrócił potrzeba wielu lat pobierania tej opłaty.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie Komisje i poprosiła przewodniczących Komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 
2006 roku w sprawie określenia opłaty miejscowej. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 2006 roku w sprawie określenia 
opłaty miejscowej. 
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Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 
grudnia 2006 roku w sprawie określenia opłaty miejscowej. 
Pytań do projektu uchwały nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 2006 roku  
w sprawie określenia opłaty miejscowej. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 137/XXII/08 w sprawie uchylenia uchwały Nr 10/III/06 Rady Miejskiej  
w Ciechanowcu z dnia 19 grudnia 2006 roku w sprawie określenia opłaty miejscowej. 
Stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 10 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  
w formie „weksla in blanco”. 
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy informując, Ŝe projekt jest gwarancją, Ŝe środki 
przyznane z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej zostaną wykorzystane na budowę boiska Orlik 
a nie na coś innego. W innym przypadku będzie trzeba środki te zwrócić. Uchwała ta gwarantuje, 
Ŝe weksel będzie miał pokrycie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowały 
wszystkie Komisje i poprosiła przewodniczących Komisji o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  
w formie „weksla in blanco”. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia 
przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w formie „weksla in blanco”. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej w formie „weksla in blanco”. 
Pytań do projektu uchwały nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w formie „weksla 
in blanco”. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 138/XXII/08 w sprawie zabezpieczenia przyznanych środków z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej w formie „weksla in blanco” stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 11 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły.” 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego.  
Głos zabrała dyrektor Muzeum Rolnictwa Dorota Łapiak, która powiedziała, Ŝe Muzeum 
zwróciło się do Rady o przyjęcie planu parę miesięcy temu. Plan Odnowy Miejscowości jest 
dokumentem koniecznym do złoŜenia wniosku w ramach PROW-u. Ruszy on prawdopodobnie 
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na początku przyszłego roku. Muzeum stara się teŜ o środki od Ministra Kultury. Czas na 
złoŜenie wniosku jest do 30 listopada 2008 r. Dyrektor Muzeum Rolnictwa poprosiła Burmistrza 
i Radę o przyspieszenie procedury. Plan Odnowy Miejscowości został przyjęty na zebraniu 
wiejskim przez radę sołecką miejscowości Winna-Chroły. Plan ten jest formalnością potrzebną  
w ubieganiu się o środki poza budŜetowe. Plan ten dotyczy remontu i adaptacji zabytkowej 
szkoły w miejscowości Winna-Chroły, którą przejęło Muzeum Rolnictwa w ubiegłym roku od 
Urzędu Miejskiego w Ciechanowcu. Będzie tam filia Muzeum Rolnictwa.  
Radna Monika Więzowska zapytała czy Muzeum wnioskuje z tego samego programu, z którego 
gmina będzie wnioskowała na remont i renowację synagogi i kina. 
Dyrektor Muzeum Rolnictwa Dorota Łapiak powiedziała, Ŝe nie wie o co będzie wnioskowała 
gmina. Jest to z programu PROW. 
Radna Monika Więzowska stwierdziła, Ŝe dostała odpowiedź od Radnego Benedykta 
Boguckiego. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała uchwałę Sołectwa Winna-Chroły. 
(Załącznik nr 16) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały opiniowała 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i poprosiła przewodniczącego Komisji  
o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły.” 
Pytań do projektu uchwały nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły.” 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 
się wstrzymał. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
Uchwała Nr 139/XXII/08 w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Winna-Chroły” 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 6 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe zgodnie z art. 181 ustawy  
o finansach publicznych otrzymała projekt budŜetu na 2009 rok w dniu 14 listopada 2008 r.  
Skarbnik Jadwiga Koc omówiła procedurę uchwalania budŜetu, według której Rada powinna 
pracować nad projektem budŜetu na 2009 r. oraz o terminach, które ją wiąŜą. Ponadto skrótowo 
omówiła projekt budŜetu na 2009 rok przyjęty Zarządzeniem nr 139/08 z dnia 12 listopada 2008  
r. Projekt opracowuje się w formie projektu uchwały budŜetowej. Zgodnie z tym projektem 
szacuje się, Ŝe dochody wyniosą 26 551 602,- zł, w tym dochody bieŜące w kwocie 19 423 323,- 
zł, dochody majątkowe w kwocie 7 128 279,- zł. Wydatki oszacowano na kwotę 30 434 802,- zł, 
w tym wydatki bieŜące na kwotę  17 207 457,- zł, wydatki majątkowe na kwotę 13 227 345,- zł. 
W związku z tym, Ŝe wydatki są wyŜsze od dochodów powstał deficyt w wysokości 3 883 200,- 
zł. Pokrycie jego planuje się z nadwyŜki dochodów nad wydatkami za 2008 r. oraz z kredytu 
długoterminowego. W budŜecie zabezpieczono rezerwę celowa na zarządzanie kryzysowe  
w kwocie 15 000,- zł. Na koniec 2008 r. zadłuŜenie gminy z tytułu zaciągniętych poŜyczek  
i kredytów wyniesie 4 168 450,- zł. Natomiast na koniec 2009 roku, jeśli zostanie zaciągnięty 
planowany kredyt, zadłuŜenie wyniesie 6 707 650,- zł. W roku 2009 do spłat pozostaje 460 800,- 
zł z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek.   
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Ad. pkt. 7 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytał informację dotyczącą analizy 
oświadczeń majątkowych dokonaną przez Urząd Skarbowy. Informacje stanowią odpowiednio 
załączniki nr 18 i 19 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 8 
Kierownik Arkadiusz Radziszewski przedstawił informację z realizacji zadań inwestycyjnych na 
2008 rok. Pismo stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady w imieniu Burmistrza poprosiła o pytania do przedstawionej informacji. 
Radny Marek Janiak powiedział, Ŝe Komisja Oświaty Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu 
wnioskuje o zapoznanie się z projektem budowy hali sportowej przy gimnazjum. Podkreślił, Ŝe 
naleŜy zmienić go tak by były tam trybuny, bo inaczej będzie to 4 sala gimnastyczna w 
Ciechanowcu. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe wniosek będzie głosowany w następnym punkcie.  
Przewodnicząca odniosła się od informacji z realizacji zadań inwestycyjnych na 2008 rok 
i stwierdziła, Ŝe na 32 zadania inwestycyjne tylko część została wykonana. 
   
Ad. pkt. 9 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka odczytał odpowiedź Burmistrza na interpelację radnego 
Benedykta Boguckiego dotyczącą zadłuŜenia gminy Ciechanowiec.  
Pismo stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Radny Benedykt Bogucki zaapelował do Burmistrza by nie tłumaczył mieszkańcom, Ŝe 
powodem niezrealizowania inwestycji jest zadłuŜenia gminy dokonane przez poprzedniego 
Burmistrza.  
Innych pytań nie było.   
 
Ad. pkt. 10 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poinformowała o pismach, które trafiły do 
przewodniczącego Rady:  

1) pismo pracowników szpitala w Ciechanowcu w sprawie spotkania (załącznik nr 22). 
Spotkanie takie zaplanowane jest w tym tygodniu. Radny Marek Janiak powiedział, Ŝe 
popiera potrzebę spotkania z pracownikami szpitala, ale nie otrzymał Ŝadnej w tej sprawie 
wiadomości.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o ponowne przedstawienie wniosku Komisji dot. budowy hali 
sportowej.  
Radny Marek Janiak powiedział, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu 
wnioskuje o zapoznanie się z projektem budowy hali sportowej przy Gimnazjum. 
Kierownik Arkadiusz Radziszewski zabrał głos na temat hali sportowej w Ciechanowcu.  
Poinformował, Ŝe projekt jest juŜ w trakcie realizacji, gmina dostała dofinansowanie  
w wysokości 850 000,- zł. Dodatkowo złoŜono wniosek do RPO Województwa Podlaskiego 
i ma nadzieję, Ŝe otrzymamy teŜ stamtąd dofinansowanie.  JeŜeli wolą Rady będzie by były tam 
trybuny będzie to moŜliwe dopiero po zrealizowaniu tego zadania. Jest to moŜliwe technicznie. 
W trakcie realizacji zadania zmian takich nie moŜna wprowadzić, bo skutkowałoby to 
pozbawieniem dofinansowania. Odnośnie Boiska Orlik 2012 kierownik Arkadiusz Radziszewski 
poinformował, Ŝe zgodnie z wytycznymi Ministra obiekt ma być ogrodzony i mieć konkretne 
wymiary. Dzięki rezerwie terenowej była moŜliwość utwardzenia pasów przy boisku kostką 
betonową. Miejsce to będzie przeznaczone na ustawienie krzeseł dla widowni.  
Radny Marek Janiak zgodził się z kierownikiem A. Radziszewskim i stwierdził, Ŝe szkoda  
iŜ wcześniej nie przedstawiono takiego rozwiązania. Zaproponowałby wniosek przegłosować by 
problem hali nie został zapomniany.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Ŝe niedawno dowiedziała się, Ŝe to jest sala 
gimnastyczna a nie hala sportowa. Myślała, Ŝe będzie to obiekt tego typu jak w Rudce, 
a wyraŜenie „hala sportowa„ wprowadziła radnych w błąd.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poddała wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 
Socjalnych i Sportu pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych, 2 
wstrzymało się. Pozostali radni nie głosowali. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty większością głosów.  

2) pismo pana Władysława Moczulskiego będące odpowiedzią na pismo RI.5540-24/08 
(załącznik nr 23) 

3) zaproszenie na sesje Rady Powiatu Wysokomazowieckiego (załącznik nr 24). 
4) skarga pani Niedziółko na Burmistrza (załącznik nr 25). 
5) wniosek PRK FARE o podjęcie uchwały zwalniającej od płacenia podatku od urządzeń 

nieczynnych i nieuŜytkowanych przez zakład (załącznik nr 26). 
Przewodniczący Komisji BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego rozpatrzyli wniosek 
PRK FARE bez wypracowania opinii w tej sprawie.  

6) pismo sołtysa Koce-Piskuły w sprawie drogi (załącznik nr 27). Przewodnicząca Rady 
powiedziała, Ŝe budowa tej drogi zaczęła się w ubiegłej kadencji. Miała być skończona 
wiosną tego roku. Sprawa nadal się ciągnie. Burmistrz tłumaczył opóźnienie na Komisji i 
powiedział, Ŝe będzie dokończona w grudniu.  

7) odwołanie pani Sylwii Siekierko od decyzji Burmistrza odmawiającej dotacji  celowej 
(załącznik nr 28).  

W innych sprawach radny Andrzej Koc poruszył sprawę równania dróg w Kocach-Schabach. 
Powiedział, Ŝe od wiosny równania nie było. W innych wsiach jest. Zdaniem radnego jest to 
działanie celowe. 
Kierownik Arkadiusz Radziszewski powiedział, Ŝe to nie jest tak jak radny mówi. DuŜo zaleŜy 
od warunków pogodowych, ale równieŜ budŜet uchwalony w kwietniu na roboty remontowe 
szybko się skończył. Znaczną część tych pieniędzy pochłonęła naprawa drogi Koce-Basie – 
Winna-Poświętna. Potrzeby są bardzo duŜe. W Kocach była na wiosnę równiarka, ale na niektóre 
drogi w ogóle nie dojechała. Gmina nie jest w stanie zaspokoić wszystkich potrzeb. Kryteria od 
jakich zaleŜy pierwszeństwo w remoncie drogi to – naprawa dróg nieprzejezdnych, które 
stanowią codzienny dojazd mieszkańców tej gminy. W Kocach są duŜe potrzeby, co jesteśmy w 
stanie to robimy. Sprzęt nie stoi. Owszem zdarzają się dni, Ŝe jest on w naprawie, ale jest to 
sprzęt juŜ wypracowany. Ściągnięcie takich maszyn z innych firm jest znacznie kosztowniejsze 
niŜ zlecanie tego PRK FARE.  
Radny Jan Grabowski odniósł się do wniosku PRK FARE i stwierdził, Ŝe naleŜało podjąć jakąś 
decyzję. Jest to jedyna firma płacąca podatek za to, czego nie uŜytkuje. MoŜe dojść do sytuacji, 
Ŝe zakład PRK FARE będzie musiał podnieść ceny, bo przecieŜ cena energii teŜ znacznie 
wzrośnie. Nie moŜna dopuścić by ludzie płacili jeszcze więcej. Radny poinformował, Ŝe Rada 
Gminy Szepietowo uchwaliła podatki od budowli stanowiących mienie komunalne gminy będące 
w posiadaniu zakładów budŜetowych w wysokości 0,01 %.  Poinformował, Ŝe podatki od 
urządzeń nieczynnych i nieuŜytkowanych przez zakład odbiją się na nas, jako ludziach.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe Komisja BudŜetowa zapoznała się  
z wnioskiem PRK FARE dopiero w piątek przed sesją. Rada nie ma prawa podjąć uchwały, gdy 
nie ma projektu uchwały.  
Głos zabrał Pan Antoni Malinowski powiedział aby jego, jako członka Społecznej Rady Szpitala 
powiadamiać telefonicznie o spotkaniu z personelem szpitala. PoniewaŜ zaproszenie na ostatnią 
sesję dostał dzień po niej. W spotkaniu chciałby wsiąść udział gdyŜ ma kontakt  
z przedstawicielami związków zawodowych. Antoni Malinowski stwierdził, Ŝe dzisiejsza sesja 
świadczy o nieudolności radnych Rady Miejskiej. Dotyczy to hali sportowej i stwierdzenia, Ŝe 
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Rada nie wiedziała pod co są fundamenty robione. Jest to nieudolność samorządu i radnych. Pan 
A. Malinowski Ŝyczył aby inwestycje przedstawione przez kierownika A. Radziszewskiego 
zostały wykonane w tempie takim jak Orlik. Poprosił aby zrozumieć panią Niedziółko, która juŜ 
tyle czeka na drogę. Odnośnie zadłuŜenia gminy pan A. Malinowski powiedział, Ŝe jeśli się nie 
kredytuje to się nie inwestuje. Gmina się nie rozwija. Trawi się to co ma. Jeśli gmina będzie tylko 
konsumować to jego zdaniem to Ŝaden samorząd. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, Ŝe podziela to zdanie. Stwierdziła, Ŝe 1 kilometr 
budowy drogi w ubiegłej kadencji w porównaniu do 1 km drogi w tej kadencji był tańszy. Jeśli 
zrobi się to szybciej będą oszczędności dla budŜetu Gminy plus dodatkowe środki i kredyty. 
(Wyszedł radny Bogusław Prokopiak –wyjście usprawiedliwione.) 
Głos zabrał radny Marek Janiak mówiąc, Ŝe rzeczywiście zrozumienie, co jest budowane w 
momencie gdy są juŜ fundamenty świadczy negatywnie o radnych. Dlatego chce by 
zapoznawanie się z projektami realizacji inwestycji było dokładniejsze. Powiedział, Ŝe w dniu 
odbioru boiska Orlik był jedynym radnym tym zainteresowanym. Nikt nie udzielił odpowiedzi na 
jego pytania. Radny zapytał: 

- na ile lat są przewidziane boiska, jaka jest ich trwałość.  
- w jakim tempie się zuŜywa i ile kosztuje naprawa 
- kto zarządza boiskiem, szkoła czy gmina. Zarządca powinien przedstawić harmonogram 

uŜytkowania.  
Radny Marek Janiak powiedział, Ŝe nie jest przeciwnikiem boiska tylko chce uzyskać więcej 
informacji na ten temat. (Wyszli radni Jan Grabowski, Dorota Koc, Andrzej Czołomiej – wyjście 
nieusprawiedliwione. W między czasie wyszła takŜe radna Monika Więzowska.) Radny Marek 
Janiak odniósł się do uroczystości upamiętniającej śydów mieszkających w Ciechanowcu  
i powiedział, Ŝe naleŜy się to im natomiast forma w jakiej to zostało zorganizowane budzi wiele 
sprzeciwu.  By upamiętnić to w postaci tej tablicy naleŜało pamiętać o dwóch ustawach: ustawy o 
samorządzie, która mówi, Ŝe forma i treść takich upamiętnień musi być przez Radę zatwierdzona. 
Radny powiedział, Ŝe nie zna Ŝadnej uchwały Rady, w której by była ta treść tablicy poruszona i 
nie tylko on. Drugą ustawą jest ustawa o Radzie Ochrony pamięci męczeństwa, która opiniuje w 
tych sprawach. Jego zdaniem obie ustawy zostały pominięte. Tablica zawiera sformułowania 
budzące wątpliwości mieszkańców. Radny poinformował, Ŝe sprawa ta została owej Radzie 
przedstawiona i wyrazi ona swoje stanowisko w tej sprawie. Tablica ta naleŜy się śydom i nie ma 
co do tego wątpliwości, lecz została ona powieszona na synagodze z pominięciem 2 waŜnych 
ustaw.  
Sołtys Bogusław Jankowski zabrał głos, informując, Ŝe na wsi Nowodwory dwie drogi zostały 
odłoŜone poza kadencję. Stwierdził, Ŝe rada powinna się przyjrzeć naborom pracowników do 
Urzędu, czy nie ma nadmiaru osób pracujących, bo jest to powodem utraty ogromnych pieniędzy, 
za które moŜna byłoby zrobić więcej dróg. Sołtys B. Jankowski powiedział, Ŝe mało było osób 
donoszących na śydów Niemcom a tablica to sugeruje i naleŜy ją zmienić. 
 
Ad. pkt. 11 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka podziękowała za udział w obradach  
i dokonała zamknięcia XXII sesji Rady Miejskiej w Ciechanowcu. 
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